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Bijlagen 1. De raadsvragen VVD d.d. 15-11-2019

Wij stellen u voor kennis te nemen van:

De bijgevoegde beantwoording van de artikel 45-vragen van de VVD-fractie. 
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Inleiding
De fractie van de VVD heeft artikel 45-vragen gesteld over ‘Lokale beleidskeuzes mbt PFAS’. Met deze 
informatienota beantwoorden wij de gestelde vragen.

Kernboodschap
Wij beantwoorden de gestelde vragen als volgt:

1) Is het college op de hoogte van de initiatieven om met lokale ‘PFAS-beleidskeuzes’ de 
mogelijkheden om bouwprojecten weer op gang te helpen?  

Antwoord: Ja, wij hebben kennis genomen van de diverse initiatieven om met lokale PFAS-
beleidskeuzes de mogelijkheden van grondverzet te verruimen. Ook Zwolle is hiermee aan de slag 
gegaan met als resultaat dat wij op 26 november jl. lokale, verruimde PFAS-normen hebben 
vastgesteld. 

2) Welke norm voor PFAS met bijbehorend beleid wordt momenteel door het college gehanteerd? En 
is deze norm gebaseerd op lokale beleidskeuzes?  

Antwoord: Op 26 november jl. hebben wij lokale PFAS-normen vastgesteld. Rekening houdend 
met de bestaande bodemkwaliteit in Zwolle geldt in de gebieden met de kwaliteit landbouw/natuur 
voor de bovengrond een PFAS-norm van 0,7 microgram per kilogram droge stof en voor de 
ondergrond 0,5. Voor de gebieden met kwaliteit wonen volgen we de ruimere normen van het 
landelijk handelingskader. Deze is generiek (landelijk) vastgelegd op 3 microgram per kilogram 
droge stof. 
 

3) Zo nee, is de gemeente bezig met het ontwikkelen van lokale ‘PFAS-beleidskeuzes’? Zo ja, 
wanneer kan de bouwsector dit verwachten en welke voorwaarden gaan dan gelden. 

Antwoord: De lokale PFAS-normen gelden vanaf 26 november jl. Het ontgraven en toepassen van 
grond is dan mogelijk binnen de voorwaarden zoals die gelden volgens de nota bodembeheer 
vastgesteld door uw raad op 10 september 2009 . Naar verwachting maakt de minister per 1 
december nieuwe PFAS-normen bekend. De gevolgen hiervan voor het bestaande beleid zullen 
wij inventariseren en indien nodig dit beleid aanpassen.   De geldigheid van de huidige 
bodemkwaliteitskaart zal binnenkort worden verlengd (medio februari 2020). Dit is een goed 
moment om de effecten te evalueren. 

 
4) Indien het college niet voornemens is lokale PFAS-beleidskeuzes te ontwikkelen, waarom niet en 

welke effecten heeft dit dan?  

Antwoord: Zie vraag 2 en 3. 
 
5) Vindt het college het net als de VVD wenselijk de lokale mogelijkheden op PFAS normen en 

beleidskeuzes te benutten met als doel om bouwprojecten weer op gang te helpen? 

Antwoord: : Ja, daarom hebben wij gebruik gemaakt van de beleidsruimte om op zo kort mogelijk 
termijn de lokale PFAS waarden vast te stellen. Deze waarden zijn op een zorgvuldige wijze tot stand 



3

Datum 26 oktober 2019

3/3

voorstel

gekomen waarbij meer ruimte wordt geboden om grond te ontgraven en toe te passen zonder dat dit 
ten koste hoeft te gaan van de bestaande bodemkwaliteit in een gebied. Hiermee verruimen wij de 
toepassingsmogelijkheden van grond binnen IJsselland voor particulieren, bouwbedrijven en 
grondverzetsbedrijven. Wij  verwachten dat dit positief bijdraagt aan het weer op gang brengen van 
bouwprojecten.   

Openbaarheid
Deze informatienota is openbaar.

Burgemeester en Wethouders van Zwolle,

de heer P.H. Snijders, burgemeester

Mevrouw mr. I. Geveke, secretaris


